
1st Session, 50th Legislature,
New Brunswick,
32 Elizabeth II, 1983

1^{re} session 50^e Législature,
Nouveau-Brunswick,
32 Elizabeth II, 1983

BILL 93 PROJET DE LOI

**AN ACT TO AMEND THE
VENEREAL DISEASE ACT**

**LOI MODIFIANT LA LOI SUR
LES MALADIES VÉNÉRIENNES**

OFFICE OF THE
CLERK OF THE
LEGISLATURE
NEW BRUNSWICK

HON. CHARLES G. GALLAGHER

L'HON. CHARLES G. GALLAGHER

EXPLANATORY NOTES

Section 1

This amendment would allow the person in attendance at birth to use a prophylactic agent other than a solution of nitrate of silver in the treatment of gonococcal ophthalmia neonatorum. The present provision mandates the solution of nitrate of silver as the only prophylactic agent to be used in such situations and this is unnecessarily restrictive as presently other agents are found to be just as effective in this treatment and more readily available. A list of these prophylactic agents would be prescribed by regulation.

Section 2

Regulation-making power.

NOTES EXPLICATIVES

Article 1

Modification autorisant la personne procédant à l'accouchement à utiliser un autre agent prophylactique qu'une solution de nitrate d'argent pour traiter l'ophtalmie gonococcique du nouveau-né. Seul l'emploi de cette solution est actuellement permis par la loi. Cette restriction ne se justifie plus, car il existe maintenant d'autres agents prophylactiques tout aussi efficaces et plus facilement disponibles. Une liste de ces agents prophylactiques sera établie par voie de règlement.

Article 2

Pouvoir réglementaire.

**An Act to Amend the
Venereal Disease Act**

Her Majesty, by and with the advice and consent of the Legislative Assembly of New Brunswick, enacts as follows:

1 *Section 25 of the Venereal Disease Act, chapter V-2 of the Revised Statutes, 1973, is repealed and the following substituted therefor:*

25 A medical practitioner, nurse, mid-wife or other person present at the birth of a living child shall, immediately or in any event within one hour after the birth, instill into each eye of the child, a suitable prophylactic agent as prescribed by regulation for the purpose of preventing gonococcal ophthalmia neonatorum.

2 *Section 26 of the said Act is amended by adding immediately after paragraph (b) thereof the following paragraph:*

(b.1) prescribing prophylactic agents to be used in the prevention of gonococcal ophthalmia neonatorum and the manner of administering these prophylactic agents;

**Loi modifiant la
Loi sur les maladies vénériennes**

Sa Majesté, sur l'avis et du consentement de l'Assemblée législative du Nouveau-Brunswick, décrète:

1 *L'article 25 de la Loi sur les maladies vénériennes, chapitre V-2 des Lois révisées de 1973, est abrogé et remplacé par ce qui suit:*

25 Tout médecin ou toute infirmière, sage-femme ou autre personne assistant à la naissance d'un enfant né vivant doit immédiatement ou en tous cas dans l'heure qui suit la naissance, instiller dans chaque oeil de l'enfant, un agent prophylactique prescrit par règlement pour prévenir l'ophtalmie gonococcique du nouveau-né.

2 *L'article 26 de ladite loi est modifié par l'adjonction, après l'alinéa b), de l'alinéa suivant:*

b.1) prescrivant les agents prophylactiques à utiliser pour prévenir l'ophtalmie gonococcique du nouveau-né ainsi que leur mode d'administration;